
26 maart 2019 
Zorgen over jeugdzorg 
 
GroenLinks maakt zich, evenals andere partijen in onze raad, zorgen over de situatie binnen 
de jeugdzorg. De gehouden hoorzitting heeft naar onze beleving niet bijgedragen aan meer 
inzicht of grip op enerzijds de problematiek en anderzijds de kosten. Onze zorgen betreffen  
verschillende punten: 

x Financieel; in hoeverre hebben we grip op de budgetten; 
x Het systeem van aanbesteden past volgens ons niet bij de markt van welzijn & zorg. 

Onze mening is dat wij (en Hilversummers die hulp nodig hebben) gebaat zijn bij 
continuïteit van zorg(verleners). Er zijn voldoende andere manieren om te zorgen 
voor inzicht en transparantie in de kosten die gecertificeerde instellingen in rekening 
brengen. GL pleit al (veel) langer voor langjarige afspraken met zorgverleners.  

x Kwalitatief; het ontbreekt de raad aan inzicht of wij jongeren en hun ouders die zorg 
nodig hebben op tijd en kwalitatief voldoende leveren.  

 
In de NRC van vrijdag 1 maart staat een artikel over de jeugdzorg in de regio Rotterdam die 
onze zorgen onderschrijft: https://www.nrc.nl/nieuws/2019/03/01/wij-gaan-voor-je-zorgen-
maar-hoe-a3848086. In de krant van 7 maart daar  een reactie op:  
https://www.nrc.nl/nieuws/2019/03/06/met-kinderen-wordt-te-veel-geschoven-a3936984 
Hoewel onze regio niet Rotterdam is, wordt aangegeven in het artikel dat de geschetste 
problematiek niet uitzonderlijk is. En vandaag trekt ook de kinderombudsman aan te bel over 
de zorgelijke situatie binnen de jeugdzorg. 
 
 De conclusies uit de artikelen liegen er niet om. Er is sprake van: 

x Een angstcultuur waarbij hulpverleners meer bezig zijn zichzelf in te dekken dan echt 
zorg te leveren; 

x bureaucratische rompslomp; 
x Een veel te hoge werkdruk voor medewerkers en, mede als gevolg van de 

gespannen arbeidsmarkt, een groot verloop onder de medewerkers; 
x Gecertificeerde instellingen zijn door de aanbestedingen verwikkeld in een constante 

overlevingsstrijd en besteden wel 80% van hun energie en tijd aan mogelijke 
oplossingen om de komende periode door te komen; 

x Er is een gebrek aan geld omdat de decentralisatie in de eerste jaren duurder uitvalt 
maar er vanuit het Rijk minder budget aan gemeenten wordt verstrekt;  

x In dit niet werkende systeem zijn de kinderen de dupe. Ze krijgen niet de zorg en 
ondersteuning die ze nodig hebben. Het is zelfs zo erg dat het vaak de jeugdzorg zelf 
is die deze kinderen beschadigt. 

 
Vragen aan het college; 
Op dit moment werkt u aan het ‘lokale transformatieplan jeugd’, dat in het 2e kwartaal van 
2019 aan de raad wordt voorgelegd. Wij verzoeken u in dit transformatieplan om nadrukkelijk 
aandacht te besteden aan: 
 

x Systeem van aanbesteden versus langjarige afspraken met gecertificeerde 
instellingen; 

x Daaraan gekoppeld afspraken te maken met waardoor de bureaucratische 
rompslomp voor gecertificeerde instellingen tot een minimum wordt beperkt; 



x Aan te geven in hoeverre het adagium : “1 gezin, 1 regisseur” is geslaagd, en - mocht 
dat niet het geval zijn - aan te geven hoe u hier concrete stappen in gaat zetten om 
daar wel te komen; 

x De wachttijden voor hulpvragers; 
x In te gaan op het experiment zoals dat in Alphen aan de Rijn is gestart om 

instellingen gezamenlijk een verantwoordelijkheid te geven.  
x Duidelijk te maken wat en hoe wij investeren in preventie. GroenLinks denk daarbij 

nadrukkelijk aan beschikbaar gestelde budgetten voor kinder- en jongerenwerk, zoals 
dat door de / een welzijnsinstelling wordt aangeboden.  

 
Wij geven er voorkeur aan dat u onze vragen opneemt in het transformatieplan jeugd. 
Mocht dat niet tot de mogelijkheden behoren, dan horen wij dat graag van u en zullen wij 
artikel 41 vragen stellen met een gelijke strekking. 
 
Met vriendelijke groet 
 
Arie Poels 
GroenLinks 


